
Obsah: 
Úvodník Str. 1 
Novinky z PEFC České republiky Str. 2 

Novinky z PEFC Slovensko Str. 2 
Novinky z Rady PEFCC Str. 6 

Novinky z  členských zemí PEFC Str. 7 
PEFC statistika k 30.9.2005 Str. 10 

  

PEFC Česká republika 

 
Vážení čtenáři, 
 
jak už jste si zvykli, každé číslo je naše-
ho Newsletteru je monotematicky zamě-
řeno. Dnes se budeme věnovat zejména 
situaci na Slovensku, protože 15. srpna 
byl schválen slovenský systém SFCS. 
Slovensko se tak zařadilo spolu 
s Lucembuskem mezi 20 zemí, kde již 
existují lesy certifikované systémem 
PEFC. 
 
Necelých 130 tis. ha certifikovaných 
lesů na Slovensku je pouhá tisícina lesů 
certifikovaných systémem PEFC, ale 
v rámci regionu střední Evropy je vý-
znamný zejména pro české firmy, které 
mají mnoho obchodních kontaktů na 
Slovensku. Na Lesnické a dřevařské 
univerzitě ve Zvolenu proběhl 22.září 
seminář, na kterém byl prezentován 
Slovenský systém certifikace lesů  
(SFCS) a zkušenosti z okolních zemí. 
Zájem ze strany soukromých vlastníků 
lesů byl velký a také představitele stát-
ních a obecních lesů signalizovali zájem 
o certifikaci lesů. 
 

Nejenom vývoj na Slovensku nás může 
naplňovat optimizmem, neboť Polsko 
podalo žádost o posouzení systému a 
v Budapešti začal pracovat pracovník 
CEPF Attila Lengyel, který bude podpo-
rovat zapojení soukromých vlastníků 
lesů v regionu východní Evropy a Bal-
kánu. To vše je příslibem, že PEFC jde 
na své cestě k podpoře trvale udržitelné-
ho hospodaření správným směrem. 
 
Lze také pozorovat i zvýšený zájem o 
certifikovanou surovinu. Není to jenom 
certifikovaný papír a první výrobky, 
které se objevují v Německu, Rakousku, 
Francie i jinde.  
 

Newsletter Číslo 12 
Říjen 2005 

PEFC Česká republika je zájmové sdružení právnických osob podporujících trvale udržitelné hospodaření 
v lesích. 
PEFC Česká republika se zabývá správou Českého systému certifikace lesů, schvalováním a revizí standardů, 
prezentací, propagací a zajišťováním vzájemného uznávání doma i ve světě. 

Úvodník 
Mnozí vlastníci lesů volají po cenové 
prémii za certifikované dřevo, a proto 
můžeme být potěšeni jednou z prvních 
vlaštovek mezi zpracovateli, která při-
platí za certifikovanou surovinu. 
 
V tomto úvodníku se zároveň s Vámi a 
s PEFC ČR loučím. Svému nástupci, 
který dosud nebyl vybrán, přeji mnoho 
energie a síly při dokončení nového 
standardu a prezentaci systému PEFC. 
 
Certifikaci systémem PEFC považuji za 
ideální kompromis mezi ekonomickými 
požadavky vlastníků, sociálními potře-
bami zaměstnanců a možnostmi život-
ního prostředí. Myslím si, že model 
národních systémů certifikace lesů, 
který vychází z platné legislativy a zku-
šeností v konkrétních státech, musí spl-
ňovat společně dohodnutou úroveň po-
žadavků. Věřím proto, že PEFC je ces-
tou, která má smysl a která povede 
k rozumnému využívání přírodních 
zdrojů a pomůže k příklonu spotřebitelů 
k ekologicky vhodným materiálům. 
 
Pavel Hes, pefc@pefc.cz  
národní sekretář PEFC ČR  
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schémy. Pri formovaní Združenia 
a tvorbe technických dokumentov sme 
sa opierali o skúsenosti, ktoré nám po-
skytli predstavitelia PEFC Česká repub-
lika. Osobitne za nezištnú pomoc ďaku-
jem pánom Dobenín-Bartoňovi, Hesovi 
a Tymrákovi, ktorý je v súčasnosti tech-
nický expert Rady PEFC. Samozrejme 
nemôžem zabudnúť aj na podporu les-
níckej sekcie Ministerstva pôdohospo-
dárstva SR. 
 
Ukončením tejto etapy sme nastúpili do 
medzinárodného vlaku podporujúceho 
trvalo udržateľné obhospodarovanie 
lesov na celom svete. Pre riadne fungo-
vanie certifikácie lesov a následne 
i spotrebiteľského reťazca výrobkov 
založených na báze dreva na Slovensku 
musíme ešte vykonať viacero krokov. 
V prvom rade akreditovať systém Slo-
venskou národnou akreditačnou služ-
bou, ďalej vyškoliť tým technických 
expertov pre vykonávanie certifikač-
ných auditov a profesionalizovať vý-
konný aparát Združenia. 
 
Združenie sa musí opierať o širšiu pod-
poru drevospracujúceho priemyslu. Slo-
venskí podnikatelia v tomto sektore sa 
žiaľ nestretávajú s požiadavkami svo-
jich zákazníkov na preukazovanie pôvo-
du dreva. Preto sú v prístupe 
k certifikácii ešte zdržanlivý. 
 

Podobne ako v ostatných krajinách aj na 
Slovensku existuje len minimálna ko-
munikácia o problematike PEFC 
s neštátnymi environmentálnymi orga-
nizáciami Principiálne podporujú sys-
tém FSC. Prejavilo sa to aj odmietnutím 
stretnutia väčšiny oslovených s vedúcim 
tímu expertov konzultačnej firmy Jaak-
ko Poyry v rámci jeho pobytu na Slo-
vensku. Aj tu sa však už pomaly lámu 
ľady. Trpezlivou komunikáciou postup-
n e  n a ch á d z a m e  j e d n o t l i v c o v 
a environmentálne skupiny, ktoré sú 
ochotné prispieť k podpore a rozvoju 
PEFC. Potrebujeme zvýšiť účinnosť 
propagácie, viac sa zapísať do podvedo-
mia spoločnosti, vlastníkov lesov 
a podnikateľov. V tejto súvislosti uspo-
radúvame v týchto dňoch v spolupráci s 
Úniou regionálnych združení vlastníkov 
neštátnych lesov Slovenska a Konfede-
ráciou európskych vlastníkov lesov 
(CEPF) prezentačný seminár o schéme 
PEFC a Slovenskom systéme certifiká-
cie lesov. Sme radi, že ako hostia vystú-
pia zástupcovia Rady PEFC, PEFC Ra-
kúsko a PEFC Česká republika. Očaká-
vame, že seminár pomôže zdynamizo-
vať proces certifikácie lesov Slovenska. 
 
Ing. František Štulajter,  
Stulajter@pefc.sk  
Predseda Združenie certifikácie lesov 
Slovenska  
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Sněm PEFC ČR 
 
Sněm PEFC Česká republika schválil 
dne 5. října v Kostelci nad Černými 
Lesy změnu v technickém dokumentu 
CFCS 1003:2001 tak , aby vyhověla 
požadavkům z Rady PEFCC. Tato změ-
na souvisí s uznáním systému PEFC ze 
strany Britského ministerstvo životního 
prostředí, potravin a venkova (DEFRA). 
Díky tomuto uznání je dřevo s původem 
v lesích certifikovaných systémem  
PEFC hodnoceno jako legální a trvale 
udržitelné surovina a je preferováno ve 
veřejných kontraktech na území Velké 
Británie. 

Novinky z PEFC Česká republika 
V souvislosti s ukončením 3letého 
funkčního období proběhla volba nové-
ho předsednictva PEFC ČR. Předsedou 
PEFC ČR je pan Josef Bartoň-Dobenín, 
místopředsedou za komoru zpracovatelů 
Ing. Josef Horák, za komoru ostatních 
Prof. Ing. Josef Gross CSc. a za komoru 
vlastníků lesů Ing. Karel Luňák. Byly 
také schváleny drobné úpravám ve Sta-
novách PEFC Česká republika. 
 
Na sněmu rovněž oznámil Ing. Pavel 
Hes, že končí na postu Národního se-
kretáře. S tím bude souviset i změna 
sídla PEFC. O obsazení postu Národní-
ho sekretáře i změně sídla se rozhodne 
do konce roku. 

Revize normativních do-
kumentů CFCS 
 
V Kostelci nad Černými Lesy proběhlo 
také poslední jednání pracovní skupiny 
k revizi normativních dokumentů před 
zveřejněním návrhu k veřejné diskusi. 
V rámci veřejné diskuse budou moci 
připomínkovat dokumenty všechny zá-
jmové skupiny i jednotlivci, kteří budou 
chtít podpořit kvalitu normativního do-
kumentu a tím i systému, kterým je cer-
tifikováno 75% lesů v České republice. 
 
Pavel Hes, pefc@pefc.cz  
národní sekretář PEFC ČR  

Novinky z PEFC Slovensko 
V souvislosti s uznáním Slovenského 
systému certifikace lesů (SFCS) uveřej-
ňujeme 3 příspěvky, které představí 
situaci na Slovensku. Prvním je otevře-
ný dopis Předsedy PEFC Slovesko Ing 
Františka Štulajtera. 
 
Vážení priatelia 
 
12. augusta 2005 Rada PEFC, riadiaci 
orgán „Programu pre vzájomné uznáva-
nie lesných certifikačných systémov, 
vydala oficiálne tlačové vyhlásenie, že 
Slovenský systém certifikácie lesov 
úspešne prešiel procesom vzájomného 
uznávania a stal sa súčasťou tohto prog-
ramu. Rada PEFC zároveň vydala pre 
Združenie certifikácie lesov Slovenska 
uznávací certifikát. Slovenská republika 
sa tak zaradila medzi 20 lesnícky vyspe-
lých štátov sveta, ktoré úspešne dosiahli 
uznanie PEFC. Uznaním Slovenskej 
schémy sa otvoril priestor pre vlastní-
kov a užívateľov lesov, pre podnikate-
ľov v drevospracujúcom priemysle zís-
k a ť  m e d z i n á r o d n e  u z n á va n ú 
a najrozšírenejšiu značku kvality a tým 
zhodnotiť svoj majetok a zvýšiť prestíž 
svojej firmy na trhoch. 
 
O tento medzinárodný úspech sa zaslú-
žili všetci členovia Združenia. Zvlášť 
š.p. Lesy SR a Lesoprojekt Zvolen, kto-
rí vynaložili najväčšie úsilie pri tvorbe 
technických dokumentov slovenskej 

mailto:Stulajter@pefc.sk
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Pilotný projekt certifikácie 
lesov podľa Slovenského 
systému certifikácie lesov 
 
Slovenský systém certifikácie lesov 
(SFCS) je založený na regionálnej certi-
fikácii. Veľkostná hranica je podľa 
technického dokumentu stanovená ma-
ximálne na 1/3 výmery lesov Slovenska. 
V regióne musí existovať fungujúce 
štrukturálne usporiadanie LH, tak aby 
bol zabezpečený dostatočný zdroj úda-
jov a mohli byť vyhodnotené ukazova-
tele trvalo udržateľného obhospodaro-
vania lesov (TUOL). 
 
Po dohode na úrovni Združenia certifi-
kácie lesov Slovenska (ZCLS) a so sú-
hlasom štátneho podniku Lesy Sloven-
skej republiky Banská Bystrica, bol pre 
pilotný projekt certifikácie vybraný re-
gión Banská Bystrica – Zvolen o výme-
re 82 382 ha, zahŕňajúci nasledovné 
lesné hospodárske celky: Harmanec, 
Staré Hory, Banská Bystrica, Badín, 
ŠLP-TU Zvolen, Očová, Kyslin-
ky, Slovenská Ľupča a Predajná. Vyme-
d z e n ý  r e g i ó n  s a  n a c h á d z a 
v orografických celkoch Nízke Tatry, 
Slovenské Rudohorie – Poľana, Krem-
nické vrchy, Veľká Fatra, Javorie 
a Zvolenská kotlina. Lesné porasty na-
chádzajúce sa v regióne sú zastúpené od 
II. – bukovo-dubového lesného vegetač-
ného až po VIII. – kosodrevinový lesný 
vegetačný stupeň a v drevinovom zlože-
ní majú miernu prevahu listnaté dreviny 
(56%). Z jednotlivých drevín sú najviac 
zastúpené smrek (35%), buk (34%) 
a jedľa (11%). Priemerná zásoba je 243 
m3/ha a celkový bežný prírastok je na 
úrovni 6,4 m3/ha za rok. Z hľadiska 
prevládajúcich funkcií lesa je podiel 
hospodárskych lesov 51%, lesov 
ochranných 23% a lesov osobitného 
určenia 26%. Lesné porasty plniace 
základnú funkciu ochrany prírody sa 
rozprestierajú na 16% rozlohy lesov. 
V tomto regióne sú zastúpené lesy štát-
ne, súkromné, mestské a obecné, spolo-
čenstvenné, cirkevné a družstevné. 
Štruktúra regiónu , či už po stránke dre-
vinového zloženia, plnenia funkcií lesov 
alebo užívateľskej štruktúry je veľmi 
podobná štruktúre lesov v Slovenskej 
republike, čo dáva záruku funkčnosti 
tohto systému i na ostatnom území SR. 
 
Hlavnú úlohu pri riadení tohto pilotného 
projektu zohrali Lesy Slovenskej repub-
liky, š. p. Banská Bystrica v úzkej spo-
lupráci s Národným centrom certifikácie 

lesov (NCCL), ktoré je pracoviskom 
Lesoprojektu Zvolen. V regióne sme 
identifikovali 95 užívateľov lesov, ktorí 
boli pozvaní na spoločné informatívne 
stretnutie, na ktorom im boli poskytnuté 
základné informácie o certifikácii lesov 
a o možnosti zúčastniť sa na tomto pro-
cese. Možnosť zapojiť sa do certifikácie 
využilo 29 užívateľov, ktorí obhospoda-
rujú 71 777 ha lesov, čo tvorí 87% vý-
mery lesov tohto regiónu. Záujem 
o certifikáciu prejavili zväčša väčšie 
subjekty, u ktorých je pojem trvalo udr-
žateľné obhospodarovanie lesov chápa-
né ako samozrejmosť lesníckej prevádz-
ky a certifikácia pre nich znamená po-
tvrdenie správnosti ich prístupu 
k lesom. Je potešiteľné, že certifikáciou 
je pokrytých takmer 90 % výmery re-
giónu, čo sľubuje úspešný rozvoj certifi-
kácie lesov podľa slovenského systému 
certifikácie lesov. 
 
V pilotnom projekte sme vystupovali 
v úlohe žiadateľa o regionálnu certifiká-
ciu zastupujúceho všetkých užívateľov 
lesov zúčastnených na certifikácii vo 

vzťahu k národnému riadiacemu orgá-
nu, certifikačnej firme a NCCL. Tým 
sme prebrali zodpovednosť za dodržia-
vanie zásad trvalo udržateľného obhos-
podarovania lesov u všetkých účastní-
kov certifikácie. Dodržiavanie týchto 
zásad je z našej strany pravidelne preve-
rované. 
 
„Správu o stave lesného hospodárstva 
regiónu“ ako rozhodujúceho dokumentu 
obsahujúceho informácie potrebné 
k overeniu a hodnoteniu kritérií TUOL 
na regionálnej úrovni a ktorý je podkla-
dom pre vykonanie certifikačného audi-
tu vypracoval NCCL. Pri hodnotení 
stavu regiónu bral do úvahy aj vyjadre-
nia ostatných organizácií, spoločenstiev 
a hnutí, dotknutých obhospodarovaním 
lesov. Tieto boli oboznámené so záme-
rom certifikovať lesy a mali možnosť 
vyjadriť sa k problematike obhospoda-
rovania lesov jednotlivými užívateľmi. 
Pri tvorbe „Správy“ sa zistilo niekoľko 
málo závažných odchýlok od kritérií 
a indikátorov TUOL v oblasti vedenia 
evidencie lesných pozemkov, poškode-

 
Osvedčenie o účasti v certifikácii lesov obdržali: 
 
• Mestské lesy s.r.o., Banská Bystrica 
• Pozemkové spoločenstvo urbár Horná Mičiná 
• Pozemkové spoločenstvo, urbárske združenie Kynceľová 
• Obecné lesy Ľubietová, spol. s.r.o. 
• Združenie urbariátu, pozemkové spoločenstvo obce Nemce 
• Pozemkové spoločenstvo obce Očová 
• Pasienkové pozemkové spoločenstvo Podkonice 
• Urbárske pozemkové spoločenstvo Podkonice 
• Obecný podnik lesov, spol. s r.o, Poniky 
• Urbárske pozemkové spoločenstvo Povrazník 
• Spoločenstvo urbárnikov Banská Bystrica, Rudlová 
• Súkromné lesy a poľnohospodárstvo Ing. V. Sedliak 
• Združenie urbariátu, pozemkové spoločenstvo Selce 
• Pozemkové spoločenstvo - urbár v Strelníkoch 
• Uniforst, spol. s r.o., Sielnica 
• Pozemkové spoločenstvo - urbár Sliač-Hájniky 
• Lesný podnik mesta Zvolen, s.r.o. 
• Urbárska spoločnosť - pozemkové spoločenstvo Železná Breznica 
• Technická Univerzita vo Zvolene - Vysokoškoský lesnícky podnik 
• Lesy SR, š.p. OZ Slovenská Ľupča, LS Jasenie 
• Lesy SR, š.p. OZ Slovenská Ľupča, LS Brusno 
• Lesy SR, š.p. OZ Slovenská Ľupča, LS Lučatín 
• Lesy SR, š.p. OZ Slovenská Ľupča, LS Slovenská Ľupča 
• Lesy SR, š.p. OZ Slovenská Ľupča, LS Predajná 
• Lesy SR, š.p. OZ Slovenská Ľupča, LS Staré Hory 
• Lesy SR, š.p. OZ Slovenská Ľupča, LS Banská Bystrica 
• Lesy SR, š.p. OZ Kriváň, LS Kyslinky 
• Lesy SR, š.p. OZ Kriváň, LS Vígľaš 
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nia porastov zverou a pri výkone ťažbo-
vých činností a stretu záujmu užívateľa 
lesa a tretej strany pri obhospodarovaní 
lesov. 
 
Pre certifikačný audit sme na základe 
verejnej súťaže vybrali certifikačný 
orgán Perfect Quality Mark s.r.o. Ban-
ská Bystrica. Audítorský tím preveril 
pravdivosť informácií uverejnených v 
„Správe“ a vykonal vlastné overovanie 
ako dokumentačného zabezpečenia pro-
cesu obhospodarovania lesov tak 
i praktickej aplikácie TUOL pri výkone 
každodenných činností v lesníckej pre-
vádzke. Certifikačným auditom neboli 
zistene závažné nesúlady, ktoré by 
akýmkoľvek spôsobom poukazovali na 
nedodržanie kritérií TUOL a ktoré by 
bránili vydaniu certifikátu. Slabé strán-
ky boli identifikované v oblasti poťaž-
bovej úpravy pracovísk a poškode-
nia lesnej dopravnej siete eróziou. Audí-
tori však poukázali na obtiažnosť hod-
notenia niektorých indikátorov a navrhli 
ich prepracovať tak, aby boli jednoznač-
né a bezproblémovo overiteľné pri vy-
konávaní auditov. Tieto pripomienky 
boli Združením certifikácie lesov Slo-
venska akceptované a zapracované do 
technických dokumentov SFCS. 
 
Na základe odporučenia audítorského 
tímu vydal certifikačný orgán certifikát 
potvrdzujúci, že žiadateľ o regionálnu 
certifikáciu a individuálni vlastníci le-
sov regiónu Banská Bystrica – Zvolen 
zúčastnení na certifikácii obhospodarujú 
lesy trvalo udržateľným spôsobom 
v súlade s kritériami definovanými Slo-
venským systémom certifikácie lesov. 
 
Úspešná realizácia tohto pilotného pro-
jektu prispela k medzinárodnému uzna-
niu Slovenského systému certifikácie 
lesov a otvorila možnosť ďalšieho rozši-
rovania a napredovania certifikácie le-
sov a podpory trvalo udržateľného ob-
hospodarovania lesov na Slovensku. 
 
Ing. Zdenko Kováč 
referent pre certifikáciu lesov 
Lesy Slovenskej republiky š.p. 
 
Audit Slovenského systému 
certifikácie lesov 
 
Rada riaditeľov PEFC vybrala pre hod-
notenie Slovenského systému certifiká-
cie lesov (SFCS) spoločnosť Jaakko 
Poyry Management Consulting (JPMC) 
JPMC je najväčšia svetová nezávislá 

konzultačná spoločnosť zameriavajúca 
sa na konzultantstvo v otázkach riadenia 
pre lesnícke spoločnosti a lesnícky prie-
mysel pri trvalo udržateľnom rozvoji, 
hospodárení a ochrane lesov. Hlboké 
technické znalosti lesníckeho manaž-
mentu a ochrany ako aj environmentál-
ne zamerané spôsoby dodávania dreva 
vyvíjané počas vyše 40 rokov prevádz-
ky, poskytujú JPMC výborný základ na 
vytvorenie nezávislého, profesionálneho 
hodnotenia problematiky týkajúcej sa 
SFCS. 
 
Spoločnosť JPMC doteraz hodnotila a 
posudzovala súlad národných certifikač-
ných schém s požiadavkami PEFCC 
v Rakúsku, Francúzku, Lotyšsku, Dán-
sku a Austrálie. 
 
Hlavný cieľom auditu je poskytnutie 
pr ofe s i oná l ne h o,  ne z ávi s l é h o 
a objektívneho hodnotenie SFCS ako 
podklad pre rozhodovanie PEFCC 
pri schvaľovaní SFCS. 
 

Súčasťou hodnotiaceho procesu bol aj 
pobyt vedúceho hodnotiaceho týmu 
expertov pána Johana Larssona na Slo-
vensku. Počas trojdňového pracovného 
pobytu v dňoch 6. až 8. apríla preveril: 

 
• proces tvorby dokumentácie 
• implementačné úrovne a organizač-

né opatrenia certifikačnej schémy 
• štandardy lesníckeho manažmentu 
• implementácia loga PEFC a užívacie 

práva 
• certifikačné a akreditačné opatrenia 

 
Pracovný pobyt pána Larssona sa riadil 
podľa ním navrhnutého programu, 
v ktorom bolo potrebné vykonať malé 
úpravy. Boli vynútené tým, že predsta-
vitelia environmentálnych organizácií 
DAPHNE - centrum pre aplikovanú 
ekológiu Bratislava a Priatelia Zeme 
Slovensko - FoE Slovakia Ponická Huta 
odmietli príležitosť stretnúť sa 
s nezávislým expertom na certifikačné 
s y s t é m y  h o d n o t e n i a  l e s o v . 

 
  Z ľava: J. Larsson v rozhovore s rozvojovo-technickým riaditeľom LSR š.p.  
  Ing. Štefánikom a vedúcim LS Kyslinky  
      Foto: Ing. Ostroluckým 
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(mimochodom p. Larsson je vo Švédsku 
majiteľom lesa, ktorý je certifikovaný 
v schéme FSC). Počas celého pobytu 
sprevádzal pána Larssona Ing. František 
Štulajter CSc. predseda Združenia certi-
fikácie lesov Slovenska a Doc. Ing. Hu-
bert Paluš PhD., technický expert. 
 
Ako s prvými rokoval s predstaviteľmi 
Slovenskej národnej akreditačnej služ-
by. Na mieste preveril postupy akreditá-
cií certifikačných schém v SR. Presved-
čil sa o ochote akreditovať SFCS. Jedi-
nou environmentálnou organizáciou 
prístupnou pre rokovanie bolo Regio-
nálne environmentálne centrum pre kra-
jiny strednej a východnej Európy 
v Bratislave. Vzájomná diskusia sa 
orientovala najmä na príčiny, prečo sa 
rezervovane stavajú k certifikácii lesov 
v schéme PEFC. Myslím si, že odpoveď 
o priorite ochrany ekosystémov nad 

všetky ostatné záujmy p. Larssona neus-
pokojila. Bežné postupy a spôsob pri 
ochrane ekosystémov sa snažil vysvetliť 
na príklade Švédska, kde obmedzenia 
na vlastníkov lesa z titulu ochrany príro-
dy môžu byť uložené len v prípade fi-
nančnej náhrady. Na lesníckej sekcii 
ministerstva pôdohospodárstva rokoval 
s generálnym riaditeľom. Dostal ubez-
pečenie, že exekutíva aj naďalej bude 
podporovať rozvoj certifikačných systé-
mov na Slovensku ako podporný nástroj 
pre trvalo udržateľné obhospodarovanie 
lesov. Záver dňa patril stretnutiu 
s predstaviteľmi Zväzu spracovateľov 
dreva a majiteľmi píly Spektrum s.r.o. 
Hliník n/Hronom, ktorá je členom Zdru-
ženia.  

Druhý deň pobytu bol venovaný pre-
vádzkovému lesníctvu. Začal sa na ge-
nerálnom riaditeľstve š.p. Lesy SR. Za-
ujímal ho proces pilotného projektu 
a účasť podniku na tvorbe dokumentá-
cie. S lesníckym plánovaním a postu-
pom tvorby kritérií a indikátorov trvalo 
udržateľného obhospodarovania lesa ho 
oboznámili predstavitelia Lesoprojektu 
Zvolen, ktorý je odborný garant týchto 
kritérií. O postavení a úlohách lesnícke-
ho výskumu ho informovali predstavite-
lia LVÚ Zvolen. Diskusia sa viedla naj-
mä o príprave národného lesníckeho 
programu a možností využitia certifiká-
cie ako jedného z nástrojov na jeho kon-
trolu.  
 
Stav lesov a úroveň lesného hospodár-
stva na Slovensku sme prezentovali 
počas terénnych pochôdzok v lesoch 
lesnej správy Kyslinky OZ Kriváň 

a Cenzuálneho spolumajiteľstva 
a pozemkového spoločenstva Rajec. 
Počas stretnutí s odborným personálom 
a vlastníkmi lesov prebiehala bohatá 
diskusia. Pán Larsson sa zaujímal najmä 
o formy a spôsob obhospodarovania 
lesov, plánovanie lesníckych činností, 
formu a štruktúru vlastníckych vzťahov, 
spôsob financovania verejnoprospeš-
ných funkcií lesov a očakávania vlastní-
kov lesov a zástupcov drevospracujúce-
ho priemyslu od certifikácie. 
 
Na každom stretnutí hľadal najmä odpo-
veď na otázky týkajúce sa procesu tvor-
by, pripomienkovania a schvaľovania 
dokumentov SFCS a na to, či zúčastne-
né záujmové skupiny reprezentujú celú 

škálu lesníctva a spracovania dreva na 
Slovensku. 
 
Na záver svojho pobytu sa stretol 
s predstaviteľmi Rady Združenia certifi-
kácie lesov Slovenska. Diskutovali naj-
mä o spôsobe hodnotenia ukazovateľov 
trvalo udržateľného obhospodarovania 
lesov, o možnostiach a potrebe ich 
kvantifikovateľnosti. 
 
Rozhodujúcim pre nás bolo záverečné 
hodnotenie, v ktorom JPMC odporučilo 
Rade PEFC prijať Slovenský systém 
certifikácie lesov, za systém oprávnený 
používať logo PEFC. Zároveň JPMC 
identifikovalo tieto oblasti v rámci 
SFCS, ktoré môžu byť dopracované 
a vylepšené v budúcnosti pri ďalších 
prácach a revíziách SFCS: 
 
• Vytvoriť viac kvantifikovateľných 

indikátorov TUH. Toto by uľahčilo 
implementáciu postupov SSCL do 
obhospodarovania lesov a umožnilo 
zmluvným partnerom opodstatnenej-
šie merania počas lesníckych činnos-
tí. Takisto sa by uľahčil proces certi-
fikácie a auditu. 

• Prehodnotiť 3 čiastočne zodpoveda-
júce kritéria, aby sa tieto lepšie pri-
blížili k PEOLG. 

• Vytvoriť informačný materiál vráta-
ne konkrétnych návodov s kvantifi-
kovateľnými indikátormi, ktoré sa 
musia dosiahnuť za účelom získania 
certifikátu. Tento materiál pomôže 
informovať vlastníkov lesa o požia-
davkách SSCL. 

• Pokračovať v otvorenom dialógu so 
všetkými účastníkmi, ktorí poznajú 
problematiku hospodárenia v lesoch 
a rozhodli sa nespolupracovať pri 
tvorbe SFCS, za účelom získania ich 
uznania. Toto zvýši dôveryhodnosť 
SFCS. 

 
Združenie rešpektuje názory JPMC a už 
v súčasnosti podľa nich postupuje. Mys-
lím si, že identifikované oblasti sa určite 
stanú predmetom revízie technických 
dokumentov 
 
Pracovný pobyt pána Larssona bol síce 
krátky, s nabitým programom, ale 
v mnohom aj podnetný 
 
Ing. František Štulajter,  
Stulajter@pefc.sk  
Predseda Združenie certifikácie lesov 
Slovenska  

 
  Ilustrační foto: Pavel Hes 

mailto:Stulajter@pefc.sk
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Vláda Velké Británie 
ohodnotila dřevo certifi-
kované systémem PEFC 
jako „legální a udržitelné“ 
 
Dne 11. 8. 2005 ministerstvo životního 
prostředí, potravin a venkova (DEFRA) 
oznámilo, že oficiálně ohodnotilo dřevo 
certifikované systémy PEFC jako 
„legální a trvale udržitelné“. Dřevo 
z  národních systémů uznaných PEFC je 
nyní způsobilé pro všechny kontrakty 
pod nákupní politiky VB a získají prefe-
rovaný statut ve veřejných kontraktech 
na území Velké Británie. 
 
Ben Gunneberg, Sekretář Rady PEFC, 
tento akt komentoval slovy: „Jsme potě-
šeni, že PEFC dosáhnul na vládní stan-
dard pro trvale udržitelné dřevo. Toto 
rozhodnutí dokazuje závazek vlády na 
trvale udržitelná rozvoj a zodpovědnost 
za zdroje dřeva.“ 
 
John White, ředitel federace obchodní-
ků se dřevem, doplnil: „Obchodníci ve 
Velké Británii dováží ročně výrobky ze 
dřeva za takřka 2 miliardy £, z nichž je 
většina certifikovaná systémem PEFC. 
Je více jak 123 mil ha lesů certifikova-
ných systémy PEFC, což znamená, že 
toto rozhodnutí zvětší dodávky certifi-
kovaného dřeva na trh ve velké Británii 
a také rozšíří výběr.“ 
 
Vládní rozhodnutí je založeno na roz-
hodnutí Central Point of Expertise on 
Timber (CPET), které ohodnotilo, že 
certifikační systémy PEFC splňují poža-
davky na trvale udržitelné hospodaření 
v lesích (TÚH). Zařazení systémů PEFC 
následovalo po čase, který DEFRA dala 
certifikačním systémům na to, aby dopl-
nily požadavky na certifikační systémy. 
Rada PEFC rovněž přivítala rozhodnutí 
vlády monitorovat certifikační systémy, 
zdali pokračují v implementaci jejich 
požadavků. Ben Gunneberg řekl: „To je 
více dobrých správ. Všechny systémy 
uznané PEFC jsou pravidelně revidová-
ny a hodnoceny nezávislými konzultan-
ty, což zajišťuje jejich celosvětově vy-
soké standardy a požadavky na národní 
úrovni. Všechny zprávy z posuzování 
národních dokumentů jsou veřejně do-
stupné na internetových stránkách 
(www.pefc.org), tak aby byla zajištěna i 
nezbytná otevřenost a transparentnost.“ 

Novinky z Rady PEFC 
Nový člen Rady PEFCC 
 
MECSEA – Asociace výrobců vzdělá-
vacích a komerčních psacích potřeb 
(European Association of Manufactu-
rers of Educational and Commercial 
Stationery) požádala o mimořádné člen-
ství v radě PEFCC. Rada PEFCC dopo-
ručila svým členským zemím, aby hla-
sovali pro přijetí na nejbližší Valné hro-
madě PEFC, která se koná v říjnu 2005. 
 
Mimořádné členství v Radě PEFCC je 
určeno pro mezinárodní organizace, 
které podporují cíle Rady PEFC. V sou-
časné době jsou mimořádnými členy 
tyto organizace: 
 
• Confederation of European Forest 

Owners (CEPF) 
• Confederation of European Paper 

Industries (CEPI) 
• European Confederation of Wo-

odworking Industries (CEI-Bois) 
• European Landowners' Organi-

sation (ELO) 
• European Network of Forest En-

trepreneurs (ENFE) 
• European Timber Trade Associ-

ation (FEBO) 
• European Federation of Commu-

nity Forests (FECOF) 
• Union of European Foresters 

(UEF) 
• Union of Silviculturalists of Sou-

thern Europe (USSE)  
 
Vyšší cena za PEFC certi-
fikované dřevo 
 
Junkers, mezinárodní 
výrobce dřevěných pod-
lah se sídlem v Dánsku, 
nabízí cenovou prémii za certifikovanou 
surovinu. Toto informace byla uveřejně-
na v článku na serveru Severské asocia-
c e  r od i n n ýc h  v l a s t n í ků  l e sů 
www.nordicforestry.org. Podle tohoto 
článku chce firma zvýšit nákup certifi-
kované suroviny a nabízí cenovou pré-
mii přesahující 3 € na tunu dřeva z lesů 
certifikovaných systémem PEFC nebo 
jiným systémem. 
 
Podle článku je cílem firmy nakupovat 
7 0  %  z p r a c o v a n é h o  d ř í v í 
z certifikovaných lesů. V současné době 
se jedná kolem 50 %. 

Článek poznamenává, že firma Juckers 
je prvním velkým dánským zpracovate-
lem kulatiny, který je připraven si při-
platit za certifikovanou surovinu. To by 
mohlo povzbudit certifikaci lesů 
v Dánsku. V současné době je v Dánsku 
certifikováno 13 tis. ha systémem  
PEFC, což odpovídá 3 % lesů a je tak 
největším certifikačním systémem v 
zemi. 
 
Lucemburský a Sloven-
ský systém je uznán Ra-
dou PEFC 
 
Dne 15. 8. 2005 oznámila Rada PEFC 
mezinárodní uznání certifikačních sys-
témů v Lucembursku a na Slovensku. 
Dřevo a výrobky na bázi dřeva 
z certifikovaných lesů v těchto dvou 
zemích jsou nyní schválené systémy 
PEFC a mohou nést logo PEFC jako 
doklad, že pochází z lesů obhospodařo-
vaných trvale udržitelným způsobem. 
Již 20 národních systémů na 4 kontinen-
tech dokončilo úspěšně proces vzájem-
ného uznávání a další systémy se očeká-
vají v nejbližších měsících. 
 
„Více jak polovina všech certifikova-
ných lesů na celém světě je nyní obhos-
podařovány prostřednictvím systémů 
uznaných Radou PEFC. Ty dodávají 
miliony kubických metru certifikované-
ho dřeva obchodním a zpracovatelským 
firmám, které se zavázaly získávat suro-
vinu z důvěryhodných zdrojů,“ řekl pan 
Ben Gunneberg, sekretář Rady PEFC. 
Připomněl také vysokou celosvětovou 
dostupnost certifikované suroviny. Více 
jak 20% průmyslově zpracovávané ku-
latiny je certifikováno a většina je 
z PEFC certifikovaných lesů. 
 
Aby byl zajištěn plný soulad požadavků 
Rady PEFC na národní systémy, jsou 
prověřovány v rámci několika měsíců 
trvajícího procesu nezávislými a exter-
ními konzultanty. Hodnotící zpráva 
konzultanta je jedním ze základů, na 
základě čeho se jednotlivé země rozho-
dují, zda-li uznají nebo neuznají národní 
systém. Aby byla zajištěna nezbytná 
otevřenost a transparentnost, jsou 
všechny zprávy veřejně dostupné na 
i n t e r n e t o v ý c h  s t r á n k á c h 
(www.pefc.org). Zde také najdete zprá-
vy o certifikačních systémech Lucem-
burska a Slovenska. 

http://www.pefc.org
http://www.nordicforestry.org
http://www.pefc.org


V rámci semináře hovořil president pan 
Yuji Sato z Marusa Kogyo Ltd., největ-
šího dovozce jedlového dřeva do Japon-
ska, na téma „výhody používání jedlo-
vého dřeva v interiérech“ a představil 
př í klady jed l ových  konstrukcí 
v Japonsku. V dalším příspěvku se pro-
fesor Mitsuyoshi Yatagai z Tokijské 
univerzity zaměřil na pozitivní rysy 
jedlového dřeva a vyzdvihnul zejména 
jeho vhodnost pro použití v interiérech.  
 
 

V použití PEFC certifikovaného dřeva 
mluvčí viděli skvělou možnost, jak najít 
rovnováhu mezi trvale udržitelným vyu-
žíváním přírodních zdrojů a ochrany 
přírody, což vyzdvihuje koncept soula-
du mezi přírodou a člověkem. 
 
Semináře se účastnilo na 100 účastníků, 
mezi kterými byli i zástupci členů asoci-
ace, distributorů, stavebních firem a 
architektů. 
 
Více informací na www.pefc.org.   
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Proces uznávání systému 
PEFC ve členských ze-
mích 
 
Vysoký standard certifikace lesů systé-
mem PEFC je ověřován prostřednictvím 
veřejné, transparentní a úplné revize 
systému a schvalovacím procesem po-
suzování, kterým musí každých 5 let 
projí t  všechny systémy PEFC. 
V současné době prochází čtyři systémy 
pravidelným 5letým procesem revize a 
šest nových je v procesu prvního posu-
zování. 
 
Zástupci Polska a Norska předložil 
národní systém certifikace lesů 
k posouzení. V případě Norska se jedná 
o revizi systému po 5 letech. Externí 

konzultační firmy budou vybrány 
v nejbližší době. 
Litva přeložila svůj certifikační systém 
ke schválení a nezávislý konzultant fir-
ma Indufor Oy začala s procesem posu-
zování. Systém Sustainable Forest Initi-
ative (SFI) z USA je posuzován konzul-
tantem ITS Global a ukončil svoji veřej-
nou konzultační periodu. Veřejné posu-
zování bylo ukončeno také u systémů 
Estonska a znovu posuzovaných systé-
mů v Rakousku, Německu a Švédsku. 
Zprávy z posuzování se dopracovávají a 
budou posouzeny Radou PEFC před 
předložením členským zemím ke schvá-
lení nebo neschválení. 
Brazi l sk ý  cer t i f i kačn í  sys t ém 
CERFLOR byl doporučen členským 
zemím ke schválení a v současné době 
probíhá hlasování jednotlivých člen-
ských zemích. 

Valná hromada PEFC 
 
Příští Valná hromada PEFC se koná 27 
a 28 října 2005 v Bruselu (Belgie). Val-
né hromady se budou účastnit delegace 
30 členských zemí PEFC z celého světa 
spolu se zástupci potenciálních nových 
členů a mezinárodních organizacích 
zapojených do certifikací lesů. 
 
Bělorusko požádalo o 
členství v PEFC 
 
Bělorusko požádalo o 
členství v Radě PEFC. 
Rada PEFC doporučila svým členům 
schválení žádosti na Valné hromadě, 
která se koná v Bruselu 
 
Další podrobnosti najdete na stránkách 
www.pefc.org.  

Novinky z členských zemí PEFC 
PEFC certifikované jedlo-
vé dřevo získalo uznání v 
Japonsku 
 
Japonská „Asociace vý-
robců zdravých domů – 
jedlové domy“ zorganizo-
vala koncem července 2005 na Tokijské 
univerzitě seminář na používání jedlo-
vého dřeva. 
 
 

http://www.pefc.org
http://www.pefc.org
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Nové víno v nových PEFC 
certifikovaných sudech 
 
„Nejlepší sudy dělají nej-
lepší víno“ najdeme na 
webových stránkách Seguin 
Moreau Napa Cooperage, Americké 
dcery Seguin Moreau. Mezinárodní 
centrála v Cognac ve Francii se rozhod-
la potvrdit toto heslo a v rámci zabezpe-
čení kontrolovaných zdrojů dřeva ob-
jednala dřevěné sudy s PEFC certifika-
cí. Počínaje rokem 2005 mnoho nejlep-
ších světových vín a lihovin bude zrát 
v sudech z PEFC certifikovaného dubu. 
 
Mezinárodní bednářství 
Seguin Moreau se svými 
dcerami v Austrálii, 
Chile a USA obdržela 
certifikát spotřebitelského řetězce dřeva 
počátkem roku 2005. V tiskové zprávě 
oznamující své rozhodnutí o certifikaci 
systémem PEFC Seguin Moreau prohlá-
sil, že svoji volbou systému PEFC chtěli 
„potvrdit své vedoucí postavení 
v zodpovědném a trvale udržitelném 
řízení zdrojů dřeva a nabízet příležitost 
svým klientům stejnou volbu.“ 

 
Již mnoho let Seguin Mo-
reau zahrnuje nejnovější 
vědecké poznatky do svých 
technologických postupů a 
ve spolupráci s Fakultou 
vinařství v Bordeaux proká-

zali, že existuje vztah mezi dřevem a 
vínem. Tento výzkum, první svého dru-
hu, pomohl prokázat důležitost vinař-
ských kriterií při výběru dřeva a jeho 
potřebu řízeného zrání. 
 
V rámci své tradice výroby 
sudů, „které jsou kontrolová-
ny v každé fázi výroby,“ se 
firma Seguin Moreau rozhod-
la pro PEFC jakožto základní 
prvek ve své výrobě, tak aby nabídli 
vinařům celého světa jedinečnou volbu 
pro výrobu skutečně jedinečného vína. 
 
Více informací na  
www.seguin-moreau.fr.  
 
První certifikáty spotřebi-
telského řetězce v Lucem-
bursku 
 
PEFC Lucembursko si do-
voluje oznámit, že 15. srp-
na 2005 byl uznán systém 

certifikace lesů Radou PEFC. Toto je 
výsledek několikaleté práce pracovní 
skupiny. To dovolí první certifikaci 
lucemburských lesů v příštích týdnech. 
 
Dosud byly vydány první dva certifiká-
ty spotřebitelského řetězce dřeva, které 
zajišťují závazek zpracovatelských fi-
rem k podpoře trvale udržitelného hos-
podaření v lesích. Protože se významná 
část exportu směřuje na trhy v Belgii, 
Francii a Německu, je důležité pro lu-
cemburské firmy získat certifikát CoC, 
aby si zachovaly vysokou konkurence-
schopnost a posílily svoje postavení na 
trzích v regionu. 
 
Další informace: Michael Thinnes,  
info_pefc@gsl.pt  
 
Marketingová cena PEFC 
 
Marketingová cena PEFC 
Německo byla udělena 
v květnu. Vítěznou cenou byl 
víkend v Mnichově včetně návštěvy 
národního veletrhu zahrada. Vítězem se 
stal pan Hubertus Ritter Kemsi, vlastník 
lesa ze severovýchodního Německa, za 
vytvoření PEFC tabule pro certifikova-
né lesy. Na této tabuli je text: „Tento 
les je jiný: trvale udržitelným způso-
bem obhospodařovaný a certifikova-
ný. Když budete kupovat výrobky ze 
dřeva, hledejte logo PEFC.“ 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Hubertus Ritter Kemsi, vítěz marketin-
gové ceny PEFC Německo se svým 
návrhem cedule. 
 
Německé vydavatelství 
GONG Verlag zvolilo cer-
tifikaci systémem PEFC 
 
Německé vydavatelství Gong Verlag, 
jedno z největších vydavatelství 
v Německu, získalo počátkem Června 
certifikát PEFC. Gong Verlag je vyda-
vatel mnoha známých časopisů, mezi 
jinými je i nejznámější TV program 
„Gong“. 
Vydavatelství se rozhodlo pro systém 
PEFC na základě jeho široké akceptace. 

„Naši regionální dodavatele papíru mo-
hou mnohem lépe splnit naše objednáv-
ky, když dvě třetiny německých lesů 
jsou certifikované“ (systémem PEFC) 
vysvětlil Matthias Huber z vydavatelství 
Gong. Vydavatelství Gong vysvětlilo, 
že třetina jejich roční spotřeby papíru je 
100% recyklovaný papír a již polovina 
nového papíru je z certifikovaných lesů. 
 

 

Pan Hermann Poppen z vydavatelství 
Gong přebírá z rukou auditor Horsta 
Gleißnera certifikát spotřebitelského 
řetězce dřeva. 
 
Časopis používá logo  
PEFC 
 
Stoupá také počet časopisů, které použí-
vají logo PEFC, aby demonstrovali svůj 
závazek k zodpovědnému zdroji papíru. 
Posledním příkladem je renomovaný 
časopisem „Ein Herz für Tiere” 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Další informace: Dirk Teegelbekkers,  
teegelbekkers@pefc.de  
 
Tetra Pac si vybrala PEFC 
certifikované palety 
 
Tetra Pak Italy a PALM 
S.p.A. udělaly další krok 
k trvale udržitelnému rozvo-
ji. Tetra Pak Italy (www.tetrapak.it), 
jeden z největších světových dodavatelů 
balících systémů pro nápoje a potraviny, 
se rozhodl používat PEFC certifikované 

palety v rámci svého 
„zeleného dodavatelské-
ho řetězce“ vyráběné 
firmou PALM S.p.A. 
(www.palm.it). 

 

http://www.seguin-moreau.fr
mailto:info_pefc@gsl.pt
mailto:teegelbekkers@pefc.de
http://www.tetrapak.it
http://www.palm.it
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Palety jsou vyrobeny ze smrku a jedle 
z  PE FC cer t i f i kova n ých  l esů 
v Rakousku a jsou dodávány firmě 
PALM S.p.A. od Story Enso, jedné 
z největších globálně působících firem 
s dobrým vztahem k životnímu prostře-
dí a lesům. Celý řetězec dodavatelů a 
volba PALM palet, které jsou navrženy 
podle ekologických principů – šetřit 
prostor a surovinu – dává finálnímu 
spotřebiteli jistotu, že se firma Tetra 
Pak závazuje k ekologii v každé fázi 
výroby. Dřevěné palety jsou dnes použí-
vány pro transport 80% celosvětového 
zboží a doprovází zboží v každé fázi 
jeho výroby. 
 
Brožury PEFC v Italštině 
 
Brožury PEFC jsou nyní dostupné i 
v Italštině a zájemci si je mohou se stáh-
nout ze stránek www.pefc.org. Kom-
pletní sada obsahuje: 
 
1. Podpora trvale udržitelného hospo-

daření v lesích  
Co to pro vás znamená? 

2. Trvale udržitelné hospodaření 
v lesích a certifikace lesů  
To co prodáváte, vás odlišuje. 

3. Zodpovědné zajišťování materiálu 
na bázi dřeva z trvale obhospodařo-
vaného lesa  
Proč potřebujeme spotřebitelský 
řetězce dřeva? 

 

Brožury jsou nyní dostupné v 11 růz-
ných jazykových mutacích: anglické, 
čínské, české, dánské, finské, francouz-
ské, italské, japonské, německé, ruské a 
švédské. Brožura „Proč potřebujeme 
spotřebitelský řetězec dřeva?“ je také ve 
španělštině. 
 
Další informace: Antonio Brunori,  
info@pefc.it  
 
Seminář certifikace  
nestátních lesů na  
Slovensku 
 
Dne 22. září se konal pod 
záštitou PEFC Slovensko, 
Lesnického výzkumného ústavu Zvolen 
a Evropské konfederace vlastníků lesů 

(CEPF) na půdě Technické univerzity 
Zvolen seminář s názvem „Certifikace 
nestátních lesů na Slovensku – zkuše-
nosti z okolních zemí“.  
 
Na 100 účastníků vyslechlo představení 
Slovenského systému certifikace lesů, 
který byl krátce před tím uznán Radou 
PEFC zkušenosti. Vyslechlo přednášku 
Ing. Tymráka z Rady PEFC o meziná-
rodních aktivitách a cílech PEFC i prak-

tické zkušenosti se zaváděním systému 
PEFC v Rakousku a České republice. 
Seminář se těšil zájmů médií a 
s klíčovými řečníci byl natočen rozho-
vor pro televizi. Lze očekávat, že vý-
sledkem bude rychlý nárůst rozlohy 
certifikovaných lesů mezi nestátními 
vlastníky.  
 
Další informace: František Štulajter,  
Stulajter@pefc.sk 

Odporučenie zo seminára „Certifikácia neštátnych lesov na Slo-
vensku - skúsenosti zo susedných krajín“, konaného dňa 

22.9.2005 na TU vo Zvolene 
 
Vlastníci neštátnych lesov Slovenska zúčastnení na seminári chápu certifikáciu 
ako prostriedok pre medzinárodné uznanie svojho prístupu k lesom a pre lepšie 
komerčné uplatnenie dreva, ale aj produktov a služieb z lesa.  
Svoje lesné majetky obhospodarujú v súlade s dlhodobými tradíciami lesníctva na. 
Slovensku. Podporujú program trvalo udržateľného obhospodarovania lesov 
v celej jeho šírke. Rešpektujú a plnia tým aj politické záväzky Slovenskej republi-
ky vyplývajúce s rezolúcií ministerských konferencií o ochrane lesov v Európe.  
Pre ich plnohodnotné zabezpečenie požadujú vytvorenie primeraných podmienok 
a nástrojov umožňujúcich plnenie environmentálnych a sociálnych funkcií lesov.  
 
V záujme podpory trvalo udržateľného obhospodarovania lesov odporúčajú: 
 
1. Podporovať Slovenský systém certifikácie lesov prostredníctvom získavania 

certifikátov v schéme PEFC 
2. Viesť dialóg s odberateľmi a spotrebiteľmi dreva a výrobkov z dreva o potrebe 

trvalo udržateľného obhospodarovania lesov a preukazovaní pôvodu dreva 
3. Pokračovať v otvorenom dialógu s environmentálnymi organizáciami 

o nevyhnutnosti ekonomicky životaschopného, ekologicky vhodného 
a sociálne prospešného hospodárenia v lesoch. 

4. Iniciovať vznik platformy zastupujúcej spoločné záujmy vlastníkov lesov 
a ostatných ťažiskových skupín pre úmerné zvyšovanie úžitku z lesov na báze 
ich trvalo udržateľného obhospodarovania 

http://www.pefc.org
mailto:info@pefc.it
mailto:Stulajter@pefc.sk


Telefon: +420 322 319 865 
Fax: +420 326 902 434 
E-mail: info@pefc.cz 

PEFC Česká republika 

Najdete nás  
na webu: 

www.pefc.cz 

Nábřežní 1326 
Brandýs nad Labem 
250 01 

 

PEFC Statistika  30.9.2005 

str. 10                                                      Newsletter  PEFC Česká republika                                                 

Vydává PEFC Česká republika 
 
Překlady a texty: PEFC ČR a 

PEFC Slovensko 
 
Určeno k volnému šíření. 

Belgie 600 000 39,10% 234 608 34
Česká republika 2 630 000 73,94% 1 944 560 206
Dánsko 460 000 2,96% 13 617 4
Estonsko * 2 011 000 0
Finsko 23 000 000 97,20% 22 355 596 85
Francie 13 880 000 27,24% 3 781 167 773
Chorvatsko 2 105 000 0
Itálie 6 360 000 5,60% 356 053 20
Litva * 1 976 000 0
Lotyšsko 2 882 000 1,31% 37 860 14
Lucembursko 80 000 0,00% 0 2
Maďarsko 1 610 000 0
Německo 9 811 000 71,57% 7 022 051 548
Nizozemsko 330 000 2
Norsko 12 000 000 76,93% 9 231 700 6
Polsko * 8 590 000 0
Portugalsko 3 467 000 1,44% 50 012 1
Rakousko 3 924 000 100,00% 3 924 000 290
Rumunsko 5 940 000 0
Rusko 886 538 000 0
Slovensko 1 989 000 6,23% 123 980 1
Slovinsko 1 166 000 0
Španělsko 6 910 000 5,36% 370 093 35
Švédsko 24 400 000 27,25% 6 648 752 64
Švýcarsko 930 000 35,41% 329 293 158
Velká Británie 2 030 000 0,45% 9 125 93
CELKEM EVROPA 56 432 467 2336

NĚKTERÉ MIMOEVROPSKÉ
Austrálie 5 157 003 1
Brazílie * 400 000 000 0
Gabon 21 830 000 0
Chile 16 100 000 9,49% 1 527 180 2
Japonsko ** 9
Jihoafrická republika 3 980 000 0
Kanada 322 500 000 19,77% 63 761 595 50
Malajsie 0
Mexiko 37 440 000 0
Nový Zéland 6 200 000 0
USA * 298 100 000 0

CELKEM SVĚT 126 878 245 2398

** Podílí se na propagaci iniciativy PEFC Asie a připravuje žádost o přijetí do 
PEFC.

členem PEFC
není členem PEFC
není členem PEFC

systém je v procesu posuzování

* Systémy v Brazílii, Estonsku, Litvě, Polsku a USA jsou v různém stádiu 
schvalovacího procesu.
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člen PEFC
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není členem PEFC
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člen PEFC
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výměra lesů
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